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MARIA LIUÏSA PIÑERO I Directora de la Coral LOlivera de Castelldans

"La Coral representa el poble
t/i és una petita família"

[a Conll'Oliven de Gstelldans
ha fut 25 anys, sota la direc-
ció de M. Uuisa Piñero (Ueida,

1971), mestn, amb estudis de
dogtorat en Musicologia a la
UAB, amb tituladiö de piano al
Consenr¿tori Municipal de Mú-
sica de Lleida iformació en la
dirccció coral a l,orfuó Ueidatà,
abans d'aquesta coral ja va di-
rigir la C¡nl Morunys de Sant
Uorcnç de Morunys i la Conl de 

-

Mestrcs de l'escola Santa Maña
de Gardeny de lleida.

Com va arribar o ser lo directo-
rø de lo Co¡al fOlivero de Costelldans?
Membres del cor parroquial van contactar amb
mi, sabent que tenia estudis de piano al Conser-

vatoride Música iconeixent la meva vinculació al

poble, ja que de ben petita els meus avis havien
comprat una finca. Vaig entrevistar-me amb Da-

nielGros, aleshores director delcor, ivaig decidir
emprendre aquest recorregut.
Com la definirio lo Coral?
La Coral representa el poble de Castelldans,
qualsevol ca¡taire li explicaria que és més que

una coral, és una petita família, on tots els mem-
bres estan vinculats pel plaer de fer música.

Quína és lø històrio com ø directora de lo co¡ol?
Hi vaig arribar amb 21 anys, amb la carrera de
Magisteri acabada, estava treballant ja en Esco-

les de Música. El cor parroquial estava ja bullint
com a coral ivolien donar un pas més endavant,
i emprenc amb ells aquesta aventura. Al llarg

d'aquests anys ha tingut altres directors; per la

meva baixa maternal em va substituir en Joa:
quim Mesalles!! lJany 2002 per temes de feina
(treballava a més de 150 km) vaig haver de dei-

xar-ho i és quan apareixen en escena altres di-
rectors com la Divina Melé i en Narcís Cercós. Jo

torno al 2009 a emprendre la direcció, ifins avui.

Quin repenorî fan?
El repertori és ampli ivariat. Preparem concerts
per poder ser cantats en àmbit eclesiàstic, fins i

tot, fent misses cantades en llatí. Música profana

de totes les èpoques, bandes sonores de pel.lÊ

cules i ens agrada participar en activitats musi-

cals que ens donin l'oportunitat
de cantar en llocs de prestigi,

com lAuditori Granados, la Szu

Vella, la Catedral Nova ifins itot
fora de la província, així com te-
nir el privilegi de ser acompa-
nyats per orquestra, o cantants
solistes.

Quins valors qeus que ha de
tenÍr una corol com la vostra?
En un poble és important poder
aplegar i fer que convisquin to-
tes les històries personals; això
vol dir que tothom sigui accep-

tat iaccepti les maneres de pen-

sar i de fer dels companys. El

respecte és un valor fonamental. Tothom s'ha de
sentir simplement bé. Venir a assajar és tenir un

moment de pau i desconnexió dels problemes,

de respectái convivència.
Per un poble com Cøstelldans tenÍr una corøl
ømb 25 anys d'existència ha'de ser un goig, oi?
La coral és cultura, és història per al poble. No-

més cal veure el petit tast de fotografies que us

vam oferir al concert. El pas del temps queda-

va reflectit en edificis i persones. La coral també
s'adapta als nous temps i les noves tecnologies, i

la podeu trobar fins i tot a lnstagram.
l!77 de junyvon celebrør.el concert commemo-
ratíu, Tenien més octes preporats?
Sf a més del que ja hem estat fent amb la col-
laboració de la Diputació i el Consell Comarcal,
està previst que Castelldans aplegui el Catdlunyo
Cønta, organitzat per la FCEC. Farem també un

concert de Nadal de 25è aniversari.
Li veu'futur o la Coral?
El futur són els nens i nenes del poble. Totes les

activitats musicals que formin futurs amants de
la música, són la llavor de la Coral. Em consta que

lAjuntament està fent que això sigui possible.

Coral î Grup d'Høvoneres, Com sorgeix?
Va ser una idea molt divertida per part dels te-
nors i baixos. Durant les vacances em van co-
mentar que tenien ganes de continuar tro-
bant-se i cantar el que ells volguessin. A mans de

Jaume Pujol inicien les havaneres, i tant ens van

agradar que les cantaires ijo els vam demanar
que fiquessin nom al grup, i així sorgeix els Serrø


